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Op te bergen 
in de band van 
11 juli 2012 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de statenadviseur mede te delen. 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie 
 
Woensdag 27 juni 2012 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 27 juni 2012 is als bijlage opgeno-
men bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
mevrouw L.A. Smits (voorzitter) 
H.H. van de Boer (VVD) 
Mevrouw L. Beving (PVV) 
J.A. van Dalen (D66)  
H.N. van Eekelen (SP) 
E. Hemsteede (PvdA) 
W. van Heusden (ChristenUnie) 
mevrouw T. Hummel (PvdA) tot beantwoor-
den college agendapunt 6d 
A. Kerstholt (VVD) 
H. Klaver (CDA) tot en met 6a en bij 6c 
J.N. Kuipers (Groen Links) verv. K. Kuipers 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
F. van Rhee (Groep Van Rhee) vanaf 6d 
J. Slagter (PvdA) tot beantwoorden college 
agendapunt 6d 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 
N.A. Uppelschoten (PVV) 
J. Vester (SP)  
P.A. Zwiers (PvdA) tot beantwoorden college 
agendapunt 6d 
 
 
mevrouw C.M. de Werd-Eijsink, statenadviseur 
 

Voorts aanwezig de leden van GS: 
R.W. Munniksma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
A. van der Tuuk (PvdA) 
 
Afwezig: 
mevrouw C. Aarsbergen-Ligtvoet (VVD) 
F. van Rhee (Groep Van Rhee) tot en met 6c 
H. Klaver (CDA) bij 6b en vanaf 6d 
K. Kuipers (GroenLinks) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
 
De voorzitter opent de vergadering om 9.00 uur.  
De brief over Stand van zaken Zorgacademie, geagendeerd is door D66, wordt doorgeschoven naar 
de vergadering van 26 september. 
 
2. Verslag vergadering 23 mei 2012 en de lijst van toezeggingen 
 
Gedeputeerde Van der Tuuk geeft op verzoek van de VVD aan dat de laatste brief aan PS over de 
start eerste fase kenniscluster vezelchemie is nog steeds de meest recente stand van zaken. 
De VVD benadrukt dat ze het van belang vindt dat de notitie over sensortechnologie voor 11 juli bij PS 
is. De notitie is onderweg. 
GL benadrukt dat ze het te laat vindt om brieven een dag voor de commissie aan de commissie te 
doen toekomen. Gedeputeerde Klip is het eens met GL, maar wilde toch de correcte stand van zaken 
aan de commissie voorleggen. De brief is nu afgehandeld. 
De gedeputeerde Munniksma legt uit dat de alertheid om emailadressen te verzamelen op een hoger 
niveau is, waarmee punt drie is afgehandeld. 
Gedeputeerde Van der Tuuk legt uit dat ten aanzien van de Zuidas wordt overgegaan op een extensi-
visering. Minder taken en dus ook minder mankracht. Op de vragen van CDA, VVD en PvdA zegt de 
gedeputeerde toe dat hij schriftelijk zal onderbouwen waarom gekozen is voor extensivering, wat 
overblijft van de Zuidas en wat extensivisering betekent voor de delen van de Zuidas. 
Gedeputeerde Van der Tuuk deelt mee dat het aantrekken van personeel in de zorg een groot pro-
bleem is de komende jaren. Daarbij kunnen de bestaande structuren benut worden. 
 
3. Ingekomen stukken 
 
De lijst van ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
 
4. Rondvraag 
 
Op de vraag van de PvdA die wil weten van GS of er een minimum aan Rijksbanen is dat overeind zal 
worden gehouden, antwoordt gedeputeerde Van der Tuuk dat voor elke bedreigde baan proactief 
actie gevoerd zal worden. Het CDA houdt een pleidooi voor principieel beleid waar het Rijk eenmalig 
het spreidingsbeleid afkoopt, waarna het Noorden op eigen kracht werkgelegenheidsbeleid zal voeren 
en vindt steun bij de VVD. 
Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe de lijst van Rijksbanen in Drenthe te actualiseren. 
 
5. IPO-, SNN- en EU-aangelegenheden 
Op de vraag van de VVD naar een evaluatie van het Algemeen Bestuur SNN, antwoordt gedeputeer-
de Van der Tuuk dat hij zal onderzoeken of de evaluatie naar voren kan worden getrokken. 
De VVD vraagt waarom Drenthe geen lid is van de EDR. De gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe dit 
te onderzoeken en te overleggen met buurtprovincies en het resultaat te rapporteren via een notitie 
aan PS. Hij zal proberen, maar zegt niet toe, dit voor 11 juli te doen. 
 
6. Statenstukken/brieven 
 
6a. Brief van College van Gedeputeerde Staten van 5 april 2012 ‘Onderzoeksrapport Mogelijke 

Samenwerkingsvormen voor RTV Drenthe van Moomba!’ en het rapport. 
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Samenvattende reactie van de fracties 
Het CDA constateert dat de efficiëntieslag die in het Moomba! rapport wordt voorgesteld niet door GS 
mag worden opgevolgd, aangezien GS niet bevoegd is om in te grijpen in de bedrijfsvoering van RTV 
Drenthe. Bezuinigen kan, maar behoeft een andere grondslag. PvdA, GL en CU sluiten zich daarbij 
aan. 
GL vraagt of er afspraken zijn gemaakt over welk kwaliteitsniveau de provincie in stand moet houden. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Volgens gedeputeerde Klip is het niet onmogelijk om op grond van dit onderzoek te besluiten om te 
bezuinigen op RTV Drenthe. De gevraagde bezuiniging is met 1,2% niet bijzonder groot. Het is wel 
belangrijk dat de wet wordt uitgevoerd en wat standpunt van de IPO wordt inzake het kwaliteitsniveau 
van 2004. De rechter heeft volgens gedeputeerde Klip uitgesproken dat het college van GS mag kij-
ken naar de bedrijfsvoering van RTV Drenthe. 
Er gaat een brief uit van gedeputeerden De Vrij Mesdagh (Groningen) en Klip om RTV Drenthe en 
RTV Noord en de beide biblionetten en archieven met een opdracht om toch samen te werken.  
Volgens gedeputeerde Klip is door RTV Drenthe en Dagblad van het Noorden uitgesproken dat ze 
willen onderzoeken hoe samenwerking mogelijk is. 
 
Status: de B-status blijft ongewijzigd. 
 
6b. Brief van Randstedelijke Rekenkamer van 6 maart 2012 en Rapport ‘(On)verantwoord 

wachten op de jeugdzorg’. 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
Het CDA stelt vragen of de wijze van rapporteren leidt tot het juiste beeld. De fractie vangt signalen op 
van casussen die te maken hebben met lange wachttijden na intake en tussen behandelingen, waar-
door er sprake is van pappen en nathouden. 
Noemt CU, GL, SP en VVD willen graag meer duidelijkheid over de door het CDA opgevangen signa-
len. Volgens de PvdA is de situatie qua wachttijden de laatste jaren sterk verbeterd. De fractie vraagt 
zich af waarom, als er duidelijke casussen zijn, waarom deze casussen niet bij het klachtenbureau 
bekend zijn. 
Volgens het CDA is twee jaar geleden wel een klacht ingediend en op acht punten gegrond verklaard.  
De SP uit zorgen over het voortbestaan van het klachtenbureau van Zorgbelang verdwijnt. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Van der Tuuk benadrukt dat dit een Randstedelijk rapport is. De Drentse wijze van 
rapporteren verhult niet. In Drenthe is een wachttijd van meer dan negen weken gedefinieerd als on-
verantwoord. Dit gaat overigens over de provinciaal gefinancierde jeugdzorg. GS heeft geen gege-
vens door zorgverzekeraars gefinancierde jeugdzorg, omdat deze gegevens op grond van privacy-
overwegingen niet gedeeld worden. 
De gedeputeerde stelt dat de conclusies van het rapport niet gelden in Drenthe. 
Het klachtenbureau is een wettelijke taak en zal dus bij Zorgbelang blijven, zolang het een verant-
woordelijkheid van de provincie is. 
 
Status: de B-status blijft ongewijzigd. 
 
6c. Statenstuk 2012-533: Wijziging Omnibus decentraal Drenthe 
 
De voorzitter stelt voor dit punt om te zetten in A-status, omdat het van technische aard is. 
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Status: de B-status van het stuk wordt gewijzigd in A-status. 
 
6d. Statenstuk 2012-534: Ontwerp cultuurbeleid 2013-2015, provincie Drenthe ‘Oude wereld, 

nieuwe mindset’ 
 
Samenvattende bijdragen van insprekers 
Mevrouw Van de Werf, voorzitter van de raad van bestuur van Biblionet Drenthe legt kort uit waartoe 
de stapeling van provinciale en gemeentelijke bezuinigingen leidt. De provincie bezuinigt relatief meer 
dan gemeenten. De provincie heeft voorafgaand aan de samenvoeging van Biblionet Drenthe en Gro-
ningen in een holding een bezuiniging ingeboekt. Daarnaast is een bezuiniging ingeboekt op grond 
van het verleggen van subsidie van provincie naar gemeenten. Biblionet verzoekt om de bezuinigin-
gen pas in te boeken nadat zekerheid is in hoeverre deze voordelen gehaald worden. Op een vraag 
van D66 geeft Biblionet aan dat het inrichten van de holding ook eenmalige investeringen vraagt. 
De heer Mulder van Herinneringscentrum Westerbork benadrukt de bureaucratische effecten van 
economisch geformuleerde doelstellingen bij projectmatige subsidiëring. Hij houdt een pleidooi om het 
centrum niet alleen als economisch toeristische factor te zien, maar ook vanwege de maatschappelijke 
betekenis een separate plaats in de nota te geven. Het Herinneringscentrum vraagt niet meer geld, 
maar vraagt de subsidie structureel te oormerken, uiteraard, wordt toegevoegd na een vraag van de 
PvdA, met goede bedrijfsmatige verantwoording.  
De bijdrage van de heer Klompmaker van De Erfgoedorganisaties (DOD) ziet een weeffout in de cul-
tuurnota. De nota gaat uit van meetbare prestaties en meer concurrentie, terwijl de provincie meer 
controleert, wat leidt tot meer administratie, controle op uitsluitend afrekenbare targets, terwijl onmeet-
bare targets buiten beeld blijven. De DOD erkent dat afrekenbaarheid noodzakelijk is, maar gericht 
moet zijn op lange termijn. 
Mevrouw Cremers van Drents Symfonie Orkest (DSO) geeft aan dat de stopzetting van haar subsidie 
te snel is en verzoekt om minder abrupte stopzetting van de subsidieregeling. Het wordt niet duidelijk 
of het bezwaar van DSO bij de inspraakronde correct is afgehandeld. 
Volgens de heer Binnendijk van RTV Drenthe stelt dat de nota ertoe leidt dat RTV Drenthe niet langer 
haar wettelijke taak, een kwalitatief hoogwaardige programmering te verzorgen, kan nakomen. Effi-
ciencywinst door samenwerking blijkt op korte termijn niet haalbaar. RTV Drenthe vraagt om een ge-
temporiseerde afbouw van de subsidie. 
Op een vraag van de VVD over reclame geeft RTV Drenthe aan dat ze inzet om meer reclamegelden 
binnen te halen, maar dat deze inkomsten dalen als gevolg van de economische crisis. RTV Drenthe 
geeft als reactie op een vraag van de PvdA aan dat wijze van bezuinigingen zoals aangegeven in het 
Moomba! rapport niet realiseerbaar is.  
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De VVD staat in grote lijn achter de nota, maar nog een groot aantal detailvragen. De CU onderschrijft 
delen van de nota, maar heeft ook een aantal kritische vragen. De SP houdt een pleidooi voor het 
behoud van het CBK en is bezorgd over de toename van marktwerking in het cultuurbeleid. Het CDA 
en de PvdA vragen aandacht heeft voor de sociale omgeving van cultuur en het CDA onderschrijft het 
focusbeleid uit de nota niet. De PvdA en D66 stellen vragen naar de onderbouwing van focusgebieden 
onvoldoende helder. De PvdA vindt het niet realistisch dat de uitgaven voor cultuur stijgen als op an-
dere beleidsterreinen bezuinigd moet worden.  
De SP benadrukt dat projectsubsidies het voor veel organisaties onmogelijk maakt om beleid op te 
maken. Het blijkt te leiden tot gedwongen ontslagen. De SP heeft daarom grote moeite met de wijze 
waarop bezuinigd wordt. 
De Groep van Rhee is van mening dat er te veel geld besteed wordt aan cultuur. 
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D66 is benieuwd of het mogelijk temporisering van afbouw voor een aantal subsidiestromen mogelijk 
is. De PVV benadrukt dat kunst niet innovatief en onderscheidend moet zijn, goed is goed genoeg. 
GroenLinks vindt dat te veel gericht is op projectsubsidies en te weinig structuur. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
De gedeputeerde Munniksma geeft dat cijfers de indruk wekken dat de uitgaven aan cultuur omhoog 
gaan, maar dat is een gevolg van verplaatsing van begrotingsposten. 
Op de vraag of bureaucratie hinderlijk is, is een gevolg van door de Staten gevraagde toegenomen 
controle op subsidie-uitgaven. Het college is wel bezig om meer meerjarige afspraken te maken, zodat 
de aanvraaglast zal afnemen. 
Verder legt Munniksma de keuze voor de focusgebieden uit als samenhangend met andere beleids-
doelen. Overigens kan ook buiten de focusgebieden kan subsidie verleend worden. 
Het overleg met gemeenten verliep goed. Er werd gevraagd om nadere uitleg bij het monumentenbe-
leid, dat door de ene gemeente enthousiaster wordt ontvangen dan door andere gemeenten. Alle ge-
meenten willen de financiële consequenties onderzoeken. 
De taken van het CBK zijn voor het overgrote deel overgeheveld aan de gemeenten. Verder vindt de 
gedeputeerde cultuureducatie een provinciale taak. 
De gedeputeerde Munniksma zoekt nog naar mogelijkheden om de afbouw van subsidie voor ama-
teurkunstenaars wat te temporiseren. Cultureel beleid kan gekoppeld worden aan sociaal beleid. 
Kleine subsidieaanvragen zouden op gemeenteniveau afgehandeld moeten worden, maar aanvragers 
zoals het Drentse Symfonieorkest kunnen wel op provinciaal niveau een meerjarige subsidie aanvra-
gen onder de €5.000. Provinciale subsidies moeten wel een Drentse schaal hebben. Getemporiseerd 
afbouwen is niet mogelijk, maar organisaties kunnen wel projecten aanvragen die een vergelijkbaar 
effect hebben en de provincie zal daar mogelijk rekening mee houden. 
De heer Munniksma zal periodiek informatie geven over culturele allianties. Het college staat positief 
tegenover trustorganisaties. 
 
Gedeputeerde Klip stelt dat de contouren van de bibliotheekwet voldoende duidelijk zijn, om het beleid 
daarop voor te bereiden. De samenwerking met Groningen in het bibliotheekwezen en de RTV’s wordt 
bevorderd via een gezamenlijk brief van De Vrij Mesdagh (Groningen) en Klip aan deze instellingen. 
Er was volgens het CDA statenbreed ondersteuning voor ondertiteling en zou gedeputeerde Klip dat 
omarmd hebben. De gedeputeerde kan zich dat niet herinneren. De VVD vraagt of de gedeputeerde 
voor 11 juli hierover duidelijkheid kan geven. Dit zal ze doen. 
De Buitenplaats is nog steeds één van de vier grote musea. Het Drents Museum is niet langer één 
van de vijf. 
Als aantoonbaar niet aan criteria wordt voldaan wordt de subsidie lager vastgesteld. 
 
Gedeputeerde Staten zeggen het volgende toe: 
De gedeputeerde Klip zegt toe dat ze voor 11 juli inzicht zal geven of zij al dan niet een toezegging 
heeft gegeven over subsidie voor ondertiteling. 
Gedeputeerde Munniksma zal een overzicht aan de Provinciale Staten toezenden welke kosten op 
hoofdlijnen gepaard gaan met de UNESCO nominatie voor de koloniën van Weldadigheid en Veen-
huizen. 
 
Status: de B-status blijft ongewijzigd. 
 
7. Mededelingen 
Er zijn geen mededelingen. 
 
8. Sluiting 



 

 8

De vergadering wordt gesloten om 18.15 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op woensdag 26 september 2012. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie van 26 september 2012, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , statenadviseur 
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Toezeggingenlijst Statencommissie Cultuur en Economie, 27 juni 2012 
  

Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 

  

Toezeggingen korte termijn 

1. Informeren bij start eerste fase 
kenniscluster vezelchemie 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe de 
commissieleden te informeren, wanneer GS starten met 
de eerste fase van het opzetten van een kenniscluster 
vezelchemie. 
 

28.09.2011 28.12.2011 C&E 7 maart 2012: gedeputeerde Van der 
Tuuk geeft aan dat de gelden beschikbaar zijn 
en zegt toe dat hij de commissie nader 
informeert zodra de invulling bekend is. 
C&E 23 mei 2012 gedeputeerde Van der Tuuk 
geeft aan de commissie tussentijds op de 
hoogte te houden over de voortgang van het 
cluster vezelchemie. 

2. Brief van Gedeputeerde Staten 
van februari 2012 over verdere 
uitwerking uitgangspunten sociaal 
domein vanaf 2013. Uitwerking 
motie 2011-15 Sociaal en 
Cultureel Domein. 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: op korte termijn 
uitgebreider met de commissie praten over sport.  
 

07.03.2012 20. 06.2012 Er komt een statenontmoeting op 19 
september. 

3. Brief van Gedeputeerde Staten 
van 26 januari 2012 over 
Arbeidsmarkt en MKB 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: te komen met 
een notitie over sensortechnologie.  
 

04.04.2012 11.07.2012 Beantwoord bij brief A.2, kenmerk 
27/3.1/2012004504 

4. Statenstuk 2012-522 
Aanpassing subsidieregelgeving 
aan Algemene 
subsidieverordening 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: te achterhalen of 
er al uitkomsten zijn van de monitoring over 2011 en als 
die er zijn dat ontvangt de commissie deze. 

23.05.2012 22.08.2012  

5. Extensivering Zuidas Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: een brief aan PS 
te sturen, met de onderbouwing waarom gekozen is 
voor extensivering, wat overblijft van de Zuidas en wat 
extensivisering betekent voor de delen van de Zuidas. 

27.6.2012 26.9.2012 Beantwoord bij brief A4, kenmerk 
28/3.20/2012004735 

6. Lijst Rijksbanen in Drenthe Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: de lijst van 
Rijksbanen in Drenthe te actualiseren en aan de 
commissie te doen toekomen. 

27.6.2012 26.9.2012 Beantwoord bij brief A3, kenmerk 
28/3.2/2012004685 

7. Notitie lidmaatschap EDR Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: een notitie te 
schrijven of het wenselijk is dat Drenthe en andere 
noordelijke provincies lid worden van EDR 

27.6.2012 11.7.2012 Beantwoord bij brief A1, kenmerk 
38/3.4/2012006304  ingekomen stukken 
vergadering 31/10 
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8. Toezegging ondertiteling Gedeputeerde Klip onderzoekt of er een toezegging is 
gedaan over de ondertiteling voor RTV Drenthe. 

27.6.2012 26.9.2012 Behandeld tijdens PS vergadering 11/7 

9. Kosten nominatie UNESCO 
nominatie Weldadigheid en 
Veenhuizen 

Gedeputeerde Munniksma zal een overzicht aan PS 
toezenden welke kosten op hoofdlijnen gepaard gaan 
met de UNESCO nominatie voor koloniën van 
Weldadigheid en Veenhuizen 

27.6.2012 26.9.2012  

 
Toezeggingen lange termijn 

1. Brief van college van 
Gedeputeerde Staten d.d. 24 
november 2011 over 
Uitvoeringsprogramma Jeugdzorg 
2012 (incl. inspraaknotitie) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: dat zodra er 
weer cijfers zijn vanuit de monitoring deze met de 
commissie worden gedeeld 

18.01-2012 18.01.2013  

 
 
Moties 

M 2012-01: Behoud acute 
verloskundige zorg voor Meppel 
e.o. 

PS roepen het college op:  
1. om zich in te zetten voor een goede kwalitatieve 
basiszorg met behoud van acute verloskundige zorg 
voor Drenthe en nu in het bijzonder voor Meppel e.o.. 
2. de motie ter kennisneming te sturen aan minister 
Schippers, de fracties van de Tweede Kamer, de raden 
van besturen, Zorgverzekeraar Achmea, Kring 
Verloskundigen en regiogemeenten. 

01.02.2012 -  

M 2012-02: Behoud 
Belastingdienst Emmen 

PS verzoeken het college om: 
1. alles te doen wat in zijn vermogen ligt om vertrek van 
de Belastingdienst uit Emmen te voorkomen; 
2. de betrokken ministeries en de beide kamers der 
Staten Generaal te verzoeken vast te houden aan de 
eerdere uitspraken m.b.t. de regionale economie en 
hen van deze motie in kennis te stellen. 

21.03.2012 -  

 



Inspreektekst Provinciale Staten z7 jruni2oazvan Biblionet Drenthe

Geachte leden van GS en PS,

In uw cultuurnota: Oude wereld, nieuwe mindset en de reacties daarop wordt veel
aandacht besteed aan de bibliotheken. U zult begrijpen dat ik de komende 5 minuten
ook graag uw aandacht waag.

Het lijkt mij goed om u eerst te informeren over de feiten:

- De provincie Drenthe heeft besloten of is voornemens om Biblionet Drenthe in
de periode van 2o1o- zor5 bezuinigingen op te leggen voor hetbedrag van
bijna 8 ton. Dit is ruim 2;%"van de provinciale subsidie t.o.v. 2o1o.

- De tz Drentse gemeenten hebben in zotz 4 ton bezuinigd op het
bibliotheelcr¡,rerk en zijn voornemens om in zor3 2 ton te bezuinigen. Dit is
omgerekend5% van de gemeentelijke subsidie. 

,

Deze maatregelen opgeteldbetekenen een stapeling van bezuinigingen en hebben
daarmee ingrijpende gevolgen voor de inwoners van Drenthe.

Bibliotheekbesturen en directies zien zich genoodzaakt om door deze dubbelslag
ingrijpende maatregelen te nemen. Zo is het aantal busstops drastisch verminderd
en worden vestigingen gesloten. Dit is uiteraard lokaal beleid maar wel mede het
gevolg van proúnciale en gemeentelijke maatregelen.

Uiteraard worden eerst efficienc¡rmaatregelen doorgevoerd. Biblionet Drenthe
heeft als eerste PSO haar boekverwerking volledig geautomatíseerd om kosten te
besparen.

De volgende maatregelen zullen bestaan uit het stoppen van wisselcollecties voor
verzorgingstehuizen.

z5%besparen gaat echter niet zonder personele gevolgen. Wij zijn nu in
reorganisatie.

We begrijpen dat ook de provincie nadenkt over haar kerntaken en dat er
bezuinigd moet worden. Maar de omvang en het tempo van de provincie loopt
niet parallel met de bezuinigingen die de gemeenten opleggen.

t



Wij stellen u daarom voor om de volgende z beleidsvoornemens te heroverwegen:

1. Biblionet Drenthe gaat samen met Biblionet Groningen een holding starten. In
de verwachting van de provincie is bij voorbaat al een bezuiniging van
€ rz5.ooo ingeboekt. Wij zijn zeker bereid om in beeld te brengen wanneer en
welkbedrag (na investeringen) te besparen is.

Wij vinden het echter in dit stadium te prematuur om dit bedrag al bij
voorbaat in te boeken. Als dit bezuinigingsbedrag niet in zor3 te realiseren is,
zijn wij genoodzaakt om tijdens het lopende jaar wederom kosten te verleggen
naar de bibliotheken of te stoppen met onderdelen van de dienstverlening.
Ik stel voor dat wij in 2013 aangeven wat onze reële verwachtingen zijn.

2. Het voornemen voor het verleggen van de subsidie van provincie naar de
gemeente heeft veel reacties opgeroepen.
Vragen die bij de gemeenten en bij ons leven:
Voor welke taken wordt de subsidie verlegd?
Is dit geoormerkt geld?

Verliezen we niet de zorgvuldig opgebouwde efficiency? (fiscale eenheid,
collectieve inkoopvoordelen etc)
Wij stellen voor om hierover samen met u eerst het gesprek met de belangrijke
partner: de gemeenten te voeren.
Bovendien wordt wetgeving voor de bibliotheken pas in zot4 verwacht. Daarin
worden ooktaken voor de PSO's opgenomen.
Ons advies is om als provincie niet voor de troepen uit te lopen en deze

discussie in zot4 opnieuw te voeren.

Biblionet wordt vaak de ruggengraat van het bibliotheekwerk genoemd.

Als u bereid bent voor bovenstaande z punten meer tijd te nemen, lopen de

bezuinigingen beter in de pas met de gemeenten, voorkomen we dat we
besluiten nemen die onomkeerbaar zijn en houden we de tussenwervelschijven
van onze ruggengraat voorlopig op zijn plek!

Ik dank u voor uw aandacht

Biblionet Drenthe

Lenie van der Werf

2



HERINNERINGSCENTRUM
KÀMP WESTERBORK

Inspraak cultuurnota'Oude wereld, nieuwe mindset'

Meer dan een. h.erinnering en m.eer dan een m.useunx

Ik neem aan dat u hier en nu van mij geen analyse verwacht van de wanveftoningen die het
Nedellands elftal op de EK heeft laten zien. Desonclanks heb ik wel enig recht van spreken: immels de
Coach van het Jaar-cornpetitie van het DvhN is al een keer door mij gewonnen. U mag rnij dus wel
zien als voetbalkenner. Ook niet verwonderlijk natuurlijk vanwege mijn achternaam.

Maar niet alleen orr mijn deskundige voetbalanalytische kwaliteiten wil ik even stilstaan bij de
treurige verrichtingen van Oranje op het veld. Die veftellen ons namelijk ook iets over de crisis waarin
wij leven. Ik wil het met u niet over de economische en financiele crisis hebben, en bezuinigingen zal
ik evenmin als thema gebluiken. Hoewel, als die voetbahniljonairs ieder een paar plocenten van hun
jaatinkomen hadden ingeleverd - en gezien hun spel zou dat volledig terecht zijn - dan zouden \rye nu
alle bezuinigingen waar Drenthe mee te maken heeft, kunnen terugdraaien. Ik noem het maar evell oltì
de maat der dingen te ervaren.

Terug naar het voetbalveld. Daar was natuurlijk in het geheel geen sprake van een financiële crisis
maat'wel een heel andere malaise: egocentrisme, gebrek aan opofferingsgezindheid, verwend gedrag,
onbescliaafde uitspraken, dedain naar andelen, volledig gebrek aanzelftnzicht, laat staan zelfla'itiek.
Maar helaas moeten we constateren dat dit beeld niet alleen de groene grasmat betreft. Want het zijn
symptomen van een maatschappelijke rnentaliteit, van het volledig doorgeschoten individualisme:
ieder voor zich en God vool ons allen. En dus weg teamgeest! En weg solidariteit!
En als we daarin ook nog de racistische leuzen betl'ekken die de UEFA ten koste van alles zo graag
buiten beeld en geluid houdt, dan zien we in die microkosmos binnen het stadion een afspiegeling van
de maatschapptj. En dan hebben we het niet alleen rneer over hufterig gedrag maar ook over kwalijke
en zelfs gevaarlijke tendensen. En de essentie daarvan is dat er onderscheid wordt gerraakt tussen
mensen, dat een basisnorm in onze samenleving -iedel mens is gelijk ongeacht,...- met voeten en
soms zelfs met laarzen wordt getreden.

Het Herinneringscentrum Kamp Westerbork staat niet alleen voor de herinnering aan de moord op
102.000 Nederlanders, hoewel dat op zichzelf als rnaatschappelijke taak al voldoende zou zijn: het is
imrtet's een ongelofelijke tragedie in onze geschiedenis. En dat op 10 krn afstand van hier!
Niet alleen herinnering en herdenking, dus het verleden, het Herinneringscentrum I(amp V/esterbork
staat ook voor de toekomst: het draagt op wezenlijke wijze bij aan wat onze Oosterburen Bildung
noernen. Het is een geestelijke bagage waardoor jongeren als zelfstandige en kritische bulgers besef
hebben van de waarde van onze democratische rechtstaat. Een maatschappü die staat voor de
fundamentele gelijkheid en gelijkwaardigheid van ieder mens.
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HERINNERINGSCENTRUM
KÀMP WESTERBORK

Als het besef van deze maatscliappelijke betekenis van 'kamp Westerbork' in uw Staten aanwezig is,
dan zult n ook onvoolwaardelijk kiezen voor een gezond financieel Herinneringscentrum. Zoals de
rijksoverheid in dezen zijn verantwoordelijldreid sinds 1983 heeft genomen, zo zou de provincie
Drenthe dit ook kunnen doen. Het zou een passender cadeau voor een a.s. 30-jarige zijn, dan het
juridiscli getouwtrek over een noodzalcelijk groot onderhoud van het rnonument dat de betekenis van
karlp Westerbork zo goed uitdrukt!

In dat besef rnoet je toch niet willen om het Herinneringscentrum Karrp Westerbork in een keulslijf te
stoppen van allellei bureaucratische instrumenten en economisch geformuleerde doelstellingen! Want
anders vallen ze toch niet te beglijpen, die plojectsubsidies, adviescommissies, tussentijdse
lappoftages, een brij aan regelgeving, formats, plotocollen, indicatoren en wat er niet al rneer aan
management-rimram wordt gebracht.

Het Herinneringscentlum l(arnp Westerbork is meer dan een herinnedng en meer dan een museum.
Vandaar dat ik in mijn reactie op de eerste versie van de cultuumota - waarin het Helinneringscentrum
overigens alleen als economisch-toeristische factor was benoemd! - liet College heb opgeroepen om
het Herimeringscentlum vanwege zijn maatschappelijlce betekenis een separate plaats in de

cultuurnota te geven. En dit vervolgens te vertalen in een substantieel structurele ondelsteuning van
het Herinneringscentrum, Dat is niet gebeurd.

Om in voetbaltermen af te sluiten: het is vool uw Staten nu scoren vool open doel. Wat ik van u vraag
is niet meer geld. Het enige dat u hoeft te doen is uit de museale plojectensr.rbsidie vool de komende
periode het structureel oonnerken van geld voor het gezond voort blijven bestaan van het
Herinnelingscentrurn.
Het zon een fraai doelpunt zijn waarmee u laat zien beter werk af te leveren dan onze vakantievierende
ego's in Polen en Oekraïire hebben laten zien.

Dirk Mulder, directeur-bestuurder
Herinneringscentrum Kamp Westerbork
27-06-20t2
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Borger, 27 juni 2012

Inspraakreactie Provinciale cultuurnota namens Drents Directeuren Overleg.

Dames en heren,

Wat is wijsheid? Niemand heeft de wijsheid in pacht en het meten van wijsheid is
honds moeilijk. U, noch ik, hebben de wijsheid in pacht, Dat maakt nederig en schept
een band. Hoog van de toren blazen is dus geen optie.

Het is ingewikkeld geworden in onze tijd. Net als u lezen de erfgoedorganisaties
dagelijks de harde woorden in de krant: crisis, recessie, bezuinigingen. Het lijkt bijna
niet te stoppen. Midden in de storm zien we een cultuurnota van de provincie in de
stijgers staan, die veel goeds bevat, consistent lijkt en stevige keuzes niet uit de weg
gaat. Daarbij past lof. Schriftelijk hebben de erfgoedorganisaties, namens wie ik hier
spreek, - Drents Landschap, Drents archief, Drents museum, Herinneringscentrum
kamp Westerbork en Hunebedcentrum - al de goede dingen benoemd en
toegejuicht. En we hebben op wat hiaten gewezen.

ln deze kleine bijdrage wil ik onze opmerkingen graag in perspectief zetten. Hier en
daar zou je de keuze wat kunnen bijbuigen en een andere houdíng kunnen kiezen.
Een houding om de problemen van elkaar en met elkaar onder ogen te zien en te
komen tot aanvaardbare en vooral praktische oplossingen. Daartoe zijn de
bovengenoemde organisaties zeer gecommitteerd. Zij willen niet alleen reageren,
maar ook bijdragen.

Moeten we het echt hebben over een keuze tussen meer markt en meer staat? Of
zijn er ook nog andere smaken?

Er zit een weeffoutje in de cultuurnota verborgen. Enerzijds moeten
erfgoedorganisaties meer in concurrentie met elkaar naar de hand van de provincie
Drenthe dingen en daar moeten meetbare prestaties voor worden geleverd.
Anderzijds intensiveert de provincie haar controlesysteem door meer regels te stellen
en om meer administratie te verzoeken. Dat is echt een weeffout, die bovendien de
overheid niet verkleint en de markt niet helpt. De praktijk is dat er steeds minder
uitvoerende prestaties zullen kunnen worden geleverd en de administratiekosten
verder zullen toenemen.

De erfgoedinstellingen zijn - ondanks toegenomen cultureel ondernemerschap -
geen bedrijven die gericht zijn op het maken van winst en niets anders dan winst.
Alle activiteiten en samenwerkingsverbanden zijn niet op hun winstpotentie ingericht,
maar op een hele trits andere noties, die veel moeilijker te kwantificeren zijn dan een
winst- en verliesrekening: zoals bv. verhoging van de kwaliteit, verbeteren van de
sociale cohesie, bijdragen aan het tegengaan van krimp, bijdragen aan de inzet van
vrijwilligers, toerisme, onderwijs, landschapsinrichting, landschapsbeheer, regionale
identiteit, imago van Drenthe, werkgelegenheid, plezier en geluk. Een subsidierelatie
met de provincie wordt vooral gezien als een transactie met afrekenbare targets: red
uzelf meer en trek veel bezoekers! Redelijk gemakkelijk kwantificeerbaar zijn dit soort
van financiële en materiële termen natuurlijk wel, maar het is alsof het om
winstmaximal isering en aandeel houderswaarde gaat. Dat is non-profitorga nisaties,



die op duurzaamheid en relaties inzetten, beoordelen met criteria voor profit-
organisaties en het oog gericht houden op dagkoersen. Het is trajectgericht beleid en
niet een relatiegericht beleid. Dat is een student toerisme een proefwerk scheikunde
laten maken. Dat is het kind met het bad-H2O weggooien. Daar komen ongelukken
van.

Het gaat om een lange termijn - strategie, niet om dagkoersen. Het vasthouden van
een positie, waar het alle erfgoedorganisaties om gaat, wordt veel te vaak, en bijna
altijd ten onrechte,venruard met 'verstarring'. Het is juist van belang om midden in de
storm de rust te bewaren, het hoofd erbij te houden en zo goed mogelijk op koers te
blijven. Afrekenbaarheid is uiteraard noodzakelijk, maar moet niet doorschieten naar
korte termijn-hijgerigheid en afrekencultuur. Het is maar zeer de vraag, of een
tendersysteem zo kan worden ingericht, dat er geen ongelukken gebeuren.

Over bureaucratie zegt de nota niets, maar het is een sluipmoordenaar voor het
werkelijk leveren van prestaties.

Over vrijwilligers zegt de nota niets, maar zij zijn het economische en sociale
bindmiddel voor het culturele veld in Drenthe.

Over de inrichting en instandhouding van het landschap zegt de nota niets, maar
iedereen weet dat daar juist de integrale verbanden liggen met cultuur, erfgoed en
toerisme.

We bewegen meer in de richting van transacties, targets en afrekencultuur, dan naar
een vertrouwensstrategie tussen overheid en haar belangrijkste partners in het veld.
"Geen ongelukkiger bestuur, dan bestuur door regelgeving ( .). het combineert het
slechtste van de overheid met het slechtste van de markt", zo meent voormalig WD-
corifée Frank Ankersmidt. "De kwaliteit van leven in een samenleving stijgt wanneer
er een gevoel van saamhorigheid heerst en wanneer verenigingsleven en
maatschappelijk middenveld bloeien. Sociale verbanden vormen het cement en
bindmiddel van een samenleving. Als dat bindmiddel onvoldoende aanwezig is,
ervaren we dat als armoede en schraalheid", meent duurzaamheids-econoom Anjo
Klamer.

Samenwerking is echter geen transactie, maar een relatie-gerichte ontwikkeling, die
tijd vergt en om investering in vertrouwen vraagt. Provincie Drenthe stelt zich daarbij
niet als partner op, maar als de alwetende recensent van een nog uit te brengen film.
Een boekenschrijver schrijft vaak beter dan de krantenrecensent, die zijn boek de
grond in boort; een filmer weet hoe hij een film moet maken, terwijl de beoordelende
filmrecensent er nog nooit één heeft gemaakt. Wie moeten we dan het meeste gezag
verlenen; waar zou u uw geld opzetten, als de rollen worden omgedraaid?

Moet de overheid de beoordelaar van kunst en cultuur zijn, of juist niet, is al sinds
Thorbecke een ideologisch geÏnspireerde vraag. Provincie Drenthe worstelt daar ook
een beetje mee. Ze wil eigenlijk niet oordelen en daarom heeft ze een
Adviescommissie Cultuur ingesteld. Zeven uit het land geplukte recensenten van nog
uit te brengen producties oordelen of het een lieve lust is. Om met Wim Kan te
spreken: allemaal ongetwijfeld "zeer bekwame" mensen. Veel "bekwamer" dan het
hele provinciale apparaat en het College van G.S. bij elkaar.



Heeft niemand bedacht dat een advies overnemen ook een oordeel is. En als je het
advies terzijde schuift, oordeelje dan niet? Nog vreemder: het Drents Museum blijft
gevrijwaard van de Adviescommissie. Vreemd. Wordt daar niet een geweldige
kwaliteit geleverd? Of is die kwaliteit zo hoog, datze helemaal niet meer behoeft te
worden beoordeeld? Of oordeelt de provincie hier wel zelfstandig?

Afschaffen dus! Het heeft, zeker op de Drentse schaal geen zin, het schept veel te
veel afstand met je instellingen, er zitten veel te veel fouten in de oordelen. Kortom:
kost veel geld en nog meer ergernis.

Over het terugdringen van de bureaucratie met behoud van een verantwoorde
besteding van subsidies.

Over de inzet van 40.000 vrijwilligers in cultuur en erfgoed

Over het innoveren van de meetbaarheid van prestaties

Over de betekenisvolle verbindingen tussen erfgoed, cultuur, landschap en
ruimtelijke ordening.

Over al die dingen leven ideeën en inzichten in het culturele veld, die de efficiency
verhogen, verkokering vermijden, flexibiliteit binnen boord houden en minder kosten
vergen. ln de inspraaknotitie dankt Provincie Drenthe ons hier en daar voor het
aanbod om mee te denken. Mooi. Zeer dankbaar. Dank voor de waardering ook.
Maar dat aanbod hebben we al eerder gedaan en daar zijn we al eerder voor
bedankt. We zitten niet op een bedankje te wachten, maar op een uitnodiging om
aan tafel te gaan met elkaar.

Provincie Drenthe zou zich meer als initiator en partner kunnen opstellen, dan de
roerloze bruid, waar omheen de dingers naar haar hand in onderlinge concurrentie
dansen. Niet de beste stuurman langs de kant, maar de loods op het schip. De
cultuurnota houdt ons voor dat we onze gedachten nader moeten bepalen. We
moeten de knop omzetten, komen tot nieuwe verbindingen en nieuwe wijzen van
zien. De vijf juichen dat van harte toe. De tijd vraagt het van ons , van ons allemaal ,

van de hele samenleving. Naar onze beleving dienen Provincie en
erfgoedinstellingen elkaar meer te zien als partners. Partners om gezamenlijk het
Drentse erfgoed te dienen in wederkerigheid. Straal samen met uw instellingen
vertrouwen naar elkaar uit en respecteer de deskundigheid en het gezag dat uw
provincie in de breedste zin in huis heeft. Sluit uzelf van die samenwerking niet uit,
ga er niet boven staan door uitsluitend met de geldbuidel te zwaaien.

Wat daarvoor nodig is, is Drentse dopamine. Een stofje dat onze hersenen gratis
aanmaken en dat ons geluksgevoel stimuleert. Daarvoor is een vertrouwensstrategie
nodig, die afrekencultuur terzijde schuift. Die inzet op nieuwe naoberschap,
duurzame samenwerking en nieuw rentmeesterschap. Die de Drentse kringloop
stimuleert.

En daarvoor is durf nodig. Durf om het anders te doen, tegen de stroom van de tijd
in.



En wijsheid natuurlijk, maar die heeft immers niemand in pacht.

Met behulp van Drentse dopamine zijn ooit hunebedden gebouwd. Samenwerking
moest daarbij, er was geen keuze. Onderling vertrouwen was al even onontbeerlijk,
Gelukkig konden ze toen nog niet schrijven, anders was het hunebed misschien nooit
verder gekomen dan de tekentafel en waren ze niet uitgegroeid tot de duurzaamste
bouwwerken van ons land.

Samen hebben we meer wijsheid in pacht dan alleen. Weten is veel meer dan meten
Oplossingen in de lokale en regionale kringloop maken van de Drentse
kleinschaligheid een deugd . Zeker in het toeristenseizoen is er een grote markt ,

maar er is onvoldoende logistieke infrastructuur. Daarvoor zijn verbindingen nodig
tussen het sociale, culturele en economische domein. Als je dat besef met elkaar
hebt, praat je niet alleen over crisis, recessie en bezuinigingen, maar over élan ,

vertrouwen en zelfbewustzijn. Dan verdwijnt niet de menselijke maat achter de
horizon. Juist in Drenthe zijn we in staat die menselijke maat in het vizier te houden.

Dat is de echte nieuwe mindset.

Namens Drents Landschap. Drents Museum, Drents Archief, Herinneringscentrum
Kamp Westerbork en Hunebedcentrum

Hein Klompmaker



Geachte voorzitter, geachte commissieleden,

Als DSO bestuursleden willen wij uw aandacht vragen voor de wijze van de door u verstrekte

informatie over de bezuinigingen en tijdsspanne.

Weliswaarhebtunaareigenzeggenonsorkesttijdig,circaanderhalfjaargeleden inhetalgemeen
geïnformeerd over de op handen zijnde bezuinigingen in de cultuur- en kunstsector, doch pas uit uw

brief van 22 december 2O'J,'J, wordt duidelijk dat de subsidie vanaf 2013 in een keer wordt stopgezet

en dat de insteek wordt 'geen subsidie, tenzij...'

Na uw eerste aankondiging over de te verwachten bezuinigingen heeft het DSO het afgelopen

anderhalf jaar kritisch het eigen financiële huishoudboekje doorgenomen, zijn de concertagenda en

orkestsamenstelling bijgesteld om de uitgaven zoveel als mogelijk te doen verminderen; ook worden

er nieuwe contacten gelegd om tot een mogelijke samenwerking, al dan niet in projectvorm, te

komen; met als doel de kwaliteit en het bestaan van het DSO, op een mogelijke kosten besparende

wijze te waarborgen. Het DSO heeft begrip voor de bezuinigingsronde en verricht de nodige

inspanningen om zoveel mogelijk'self supporting'te kunnen zijn en blijven.

Uw berichtgeving eind december 2011 over de algehele stopzetting van subsidie vanaf volgend jaar

heeft ons zeer verrast. Voor DSO betekent dat een overgang in een keer van 10.000 Euro

subsidiegelden naar 0 Euro subsidie. U begrijpt dat het opvangen van een dergelijk financieel gemis

voor een vereniging als de onze de nodige tijd kost (als deze opvang ons al gaat lukken);in ieder geval

meer dan de periode na december 20LI die ons nu gegeven is.

Om het bestaansrecht van dit meer dan 50 jaar oude Drentse orkest, van kwalitatief goed niveau,

niet in gevaar te brengen, hebben wij een groot belang bij een vloeiende overgang van

subsidiegelden de komende jaren, in plaats van het acuut dichtdraaien van de subsidiekraan in 20L3.

Helaas konden wij ons standpunt niet tijdig, middels het indienen van bezwaar, aan u kenbaar maken

omdat uw brief van 22 december 2011. naar een oud secretariaatsadres is verzonden, ondanks

eerdere adreswijzigingverzoeken van DSO. Ook het toezenden van de bewuste brief van 22

december zo daags voor de officieel erkende feestdagen en vakantie, verdient volgens ons absoluut

geen schoonheidsprijs.

Om positief te eindigen: met meerdere concerten per jaar, in het Drentse landschap, dorpjes en

steden, is het Drents Symfonie Orkest HET visitekaartje van Drenthe op het gebied van klassieke

muziek. Dus, provincie, maak gebruik van ons!

Dank voor uw aandacht.

Carin Valk, bestuurslid DSO

Francine Cremers, ink. voorzitter DSO

27 juni2072
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Beste leden van Provinciale en Gedeputeerde Staten,

De laatste keer dat ik voor u mocht 'optreden' was dit jaar in de Statenvergadering
van maart. Mijn verhaal, dat in het teken stond van de financiële situatie van onze
omroep met betrekking tot de voorgenomen provinciale bezuinigingen, heb ik
schriftelijk aan u toegelicht in een brief van 13 maart. Als u daar nog vragen over
heeft, hoor ik het graag, Vandaag wil ik een reactie geven op ontwerp cultuurnota
2OL3-2O76'Oude wereld nieuwe mindset' en welke gevolgen eventuele uitvoering
heeft voor onze en uw eigen regionale omroep.

Zoals u van mij gewend bent, val ik meteen maar met de deur in huis. Het beleid
zoals het nu wordt voorgesteld, betekent onherroepelijk stilstand en zelfs een
terugval in de ambities en kwaliteit van onze omroep, En hiermee worden de extra
inspanningen en de duidelijke beleidslijn die onder mijn leiding in de afgelopen
anderhalf jaar bij RW Drenthe is ingezet, afgestraft. Als de extra, provinciale
middelen wegvallen, is het voor onze omroep onmogelijk om een kwalitatief
hoogwaardige programmering te verzorgen. En dat is wel wat de mediawet vraagt
Ik zie u schrikken maar toch mag mijn constatering voor u niet als een verrassing
komen. U bent namelijk ongetwijfeld bekend met het rapport 'Kracht in de regio'
dat in 2008 door de commissie Rutten werd samengesteld. Dat rapport is destijds
gemaakt in opdracht van het IPO en ROOS,

In een brief aan minister Plasterk staat te lezen dat de kleinste regionale omroepen
met de huidige budgetten niet in staat zijn op radio en televisie een kwalitatief
goede en doorlopende programmering te bieden. Om een kwalitatieve ondergrens
in de programmering mogelijk te maken, moet er zowel in weekend als in de
doordeweekse programmering versterking van kwaliteit worden geboden, Om dit
te bewerkstelligen, zo luidt de conclusie in het rapport, zijn er extra structurele
bedragen nodig. Voor Drenthe worden bedragen van 385.000 euro en 650.000
euro genoemd. Ik werkte in die periode nog niet bij RTV Drenthe maar ik vermoed
dat de Provinciale Staten op basis van het rapport 'Kracht in de Regio' destijds de
extra, provinciale subsidie van ruim 4 ton aan onze omroep heeft toegekend. De
brieven aan de minister in 2008 heb ik voor u toegevoegd.

Dus als de voorliggende ontwerpnota wordt uitgevoerd, en naast de financiële
middelen voor internet ook de basisfinanciering wordt gekort, kunnen wij zelfs
onmogelijk het huidige niveau van de omroep op peil houden; en dat is het niveau
van 2004 zoals wettelijk wordt voorgeschreven. Er wordt van ons gevraagd om
met het budget van FC Emmen te presteren als Ajax of PSV. Dat is onmogelijk. Ik
herhaal: dat is onmogelijk, Ik zeg dat zonder onbegrip, en/of emotie maar is een
constatering van feiten op basis van de geformuleerde financiële kaders. Het is
zoals het is en het gaat zoals het gaat. Maar u moet het wel weten, zodat ik
achteraf niet het verwijt krijg dat ik niet open en eerlijk ben geweest.

Voordat ik op de financiële component binnen de ontwerp cultuurnota inga, wil ik
hierbij aangeven dat het mij goed lijkt om binnenkort om tafel te gaan met de
provincie. In dat overleg moet er wat mij betreft een verdere uitvoering worden
gegeven aan de mediaparagraaf in de ontwerpnota, RTV Drenthe is, als
betrouwbare en onafhankelijke informatiebron, de spil in de Drentse samenleving
Die belangrijke rol willen we de komende jaren zeker behouden en liefst verder
uitbouwen en wij denken dat we een en ander meer richting en zeggingskracht
kunnen geven als we dit uitgangspunt verder uitwerken in de cultuurnota.
Natuurlijk hebben we het hier niet over vast te stellen programmabeleid en

drenthe

altijd in de buurt rtvdrenthe.nl
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aantasting van onze journalistieke onafhankelijkheid, maar er zijn ongetwijfeld
relevante ingrediënten aan te leveren voor de nieuwe mindset die van toepassing
zijn op onze omroep.

In de ontwerp cultuurnota worden scherpe keuzes gemaakt. Deze keuzes raken
RTV Drenthe. Zoals bekend en door u onderkend, zitten we als regionale omroep,
in vergelijking met andere (regionale) omroepen, krap in onze subsidiejas. Dat
klinkt misschien vreemd maar onze financiering is echt heel minimaal voor een
journalistieke organisatie als de onze met de eisen die aan de regionale omroep
worden gesteld. Ik heb het al vaker gezegd maar het rapport Berenschot over de
financiële (on)mogelijkheden van de vier kleine regionale omroepen laat aan
duidelijkheid niets te wensen over, En ook in het Moomba-rapport over
samenwerking is onder andere te lezen dat bijvoorbeeld de overhead bij onze
omroep opvallend laag is.

In de cultuurnota is te lezen dat we onze extra, provinciale middelen van 380.000
euro kwijtraken. Verder wordt ons een efficiencykorting opgelegd die oploopt van
75.000 euro in 2012 tot 125.000 euro in 2015. Efficiencywinst zou voor onze
omroep onder meer te bereiken zijn door intensievere Samenwerking van
mediabedrijven op noordelijke schaal. Er wordt hierbij verwezen naar het
onderzoek van Moomba, En zoals u ongetwijfeld weet, is de conclusie dat er
middels samenwerking op korte termijn geen winst te halen is, mede omdat
mogelijke partners weinig behoefte hebben aan samenwerking. Het voorliggende
beleid en de voorgelegde financiële kaders dwingen ons dan ook tot het maken van
scherpe keuzes. En die zijn uiteraard van invloed op onze radio- en tv-
programmering alsmede ons aanbod met betrekking tot nieuwe media'

Vanaf september wordt het aantal uitzendminuten op tv noodgedwongen
teruggebracht en zal er onder meer geen plek zijn voor het cultuurprogramma
Bartissimo en het goed bekeken locatieprogramma Babbelegoegies. Ook vervalt de
ondertiteling bij onze tv-programma's. Op radio verdwijnen bekende programma's
als Afspraak Beilerstraat en Harry's Blues. Behalve programmatische keuzes zullen
we ook geen ontwikkelfunctie meer kunnen vervullen voor jong talent. In het kader
van onze reorganisatie is er geen plaats Voor jonge verslaggevers omdat de
medewerkers met een contract voor bepaalde tijd als eersten aan de beurt zijn.
Onze wetgeving biedt in eerste instantie nu eenmaal ontslagbescherming voor de
medewerkers in vaste dienst. Deze gang van zaken heeft uiteraard gevolgen voor
het evenwicht en samenstelling van ons personeelsbestand.

De ontwerp cultuurnota dwingt ons vooral te focussen op nieuws en te fungeren als
rampenzender. Dat is beslist geen straf want wij zien zonder meer de uitdaging
om, in alle opzichten, de belangrijkste nieuwsbron van onze provincie te zijn. Ik
kan u dan ook verzekeren dat we er alles aan zullen doen om de nieuwsfunctie van
uw regionale omroep in de komende jaren maximaal uit te zullen voeren met de
ambitie om met afstand de nieuwsbron van provinciaal nieuws te worden. Maar, en
dan hou ik er over op, de in de cultuurnota geformuleerde financiële kaders maken
het ons onmogelijk om naast het nieuws ook volop aandacht te geven aan
bijvoorbeeld cultuur en achtergronden bij het nieuws, En dat is een regionale
omroep onwaardig,

Ik heb ook in maart gezegd dat ik het niet meer dan normaal vind dat wij als
omroep een behoorlijke steen bijdragen in het licht van wat er in ons land aan de
hand is. Iedereen moet inleveren dus RTV Drenthe ook. En wat de extra middelen

drenthe
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die ons zijn toegekend heeft u mij volledig aan uw kant. Om met minder middelen
en minder mensen de programmering en kwaliteit zoveel mogelijk te garanderen
hebben we uw hulp nodig. Samen aan de slag met een nieuwe mindset voor de
regionale omroep. En een gefaseerde afbouw van de voorgestelde korting in de
cultuurnota is hiervoor nodig. Het flexibele mediabudget biedt in dat opzicht
wellicht mogelijkheden,

Afsluitend wil ik dus aan u vragen om RTV Drenthe de mogelijkheid te geven om in
2013 en 2014 het voorgestelde nieuwe beleid op een doordachte manier samen
met u vorm te geven en dat moet met instandhouding van de basisfinanciering.
Dan kunt u maar ook de inwoners van onze provincie erop vertrouwen dat er per 1

januari 2015 sprake is van een regionale omroep, met duidelijke ambities en een
gezond toekomstperspectief,

Dank voor uw aandacht en uiteraard wil ik dit verhaal aan u allemaal verder
toelichten.

Hartelijke groet,

ijk
d i recteu r/hoofd redacteu r drenthe
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Geachte heer Plasterk.

Per brief van 17 juli boden wij u het rapport'Kracht in de Regio'aan, een onderzoek naar het

begrip 'kwalitatief hoogwaardige programmering' zoals dat in artikel 107 lid 1 van de Mediawet is

opgenomen, De commissie Rutten onderbouwt in haar rapport dat er ruimschoots aanleiding is

voor een extra financiële impuls voor de regionale publieke omroepen. In eerdergenoemde brief
zegden wij u toe u hierover nog aanvullend te informeren, hetgeen wij bij deze willen doen.

Regionale omroepen hebben in aansluiting op het rapport zelf nadere invulling gegeven aan het
begrip kwalitatief hoogwaardige programmering en komen tot het volgende:

1, De kleinste regionale omroepen zijn met de huidige budgetten niet in staat op radio en

televisie een kwalitatief goede en doorlopende programmering te bieden. Het betreft hier de

regionale omroepen in de provincies Flevoland, Zeeland, Drenthe en Groningen. Om een

kwalitatieve ondergrens in de programmering te bewerkstelligen voor radio en televisie moet
bij deze omroepen een adequate weekendprogrammering worden geboden en is versterking

van de kwaliteit van de doordeweekse programmering voor radio en televisie noodzakelijk.
Voorts kunnen deze omroepen nadere kwalitatieve impulsen in hun programmering brengen als

er extra middelen verstrekt worden voor ontwikkeling van internet/nieuwe media (zie 2).

Om dit voor deze omroepen mogelijk te maken is een structureel bedrag benodigd van C 3,168

miljoen per jaar.

J.W. Rijke (IPO) / G.W. Schuiteman (ROOS)
(070) 888 12 62 / (035) 621 08 7s
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2. Alle regionale publieke omroepen moeten zich kunnen bedienen van een crossmediale aanpak,
zodat ze zoveel mogelijk mensen bereiken via televisie, radio en internet. Daarvoor zijn per

omroep structureel extra financiële middelen nodig,

De huidige activiteiten op het gebied van het internet en de ontwikkeling van crossmediale
activiteiten bij regionale omroepen zijn deels mogelijk geworden door efficiencyverbeteringen.

Toch hebben de noodzakelijke investeringen in nieuwe media de regionale omroepen
gedwongen hun budgetLen te verschuiven van radio en televisie naar die nieuwe media

toepassing(en). Deze verschuiving heeft over het algemeen geleid tot kwaliteitsverlies bij radio
en stagnatie van benodigde doorontwikkelingen bij televisie. Door specifieke structurele
middelen voor internet/nieuwe media ter beschikking te stellen kunnen middelen weer

terugvloeien naar hun oorspronkelijke bestemming en dus ten goede komen aan de radio- en

televisieprogrammering. In dat geval willen de regionale omroepen als eerste de in het rappod
Kracht in de Regio genoemde achtergrondjournalistiek intensiveren en in ondertiteling van de

nieuwsuitzendingen voozien, uiterlijk vanaf de tweede herhaling. Uitgangspunt daarbij ís dat

bestaande - incidentele - bekostiging van ondertiteling blijft bestaan. De specifieke structurele

middelen voor internet/nieuwe media zullen worden ingezet voor de ontwikkeling van nieuwe

media en crossmediale formats,

Naast deze structurele middelen voor iedere omroep is voor de ontwikkeling van

internet/nieuwe media een eenmalig bedrag - bijvoorbeeld via een fonds - benodigd waarmee

de regionale omroepen in de gezamenlijkheid een inhaalslag kunnen maken op dit terrein. Dit

eenmalige bedrag dient ter dekking van uitgaven voor gezamenlijke ontwikkeling en

implementatie van nieuwe media applicaties.

Voor lnternet/nieuwe media en crossmediale ontwikkelingen is een structureel bedrag benodigd

van € 650,000 per omroep per jaar (totaal 8,45 miljoen structureel) en een eenmalig bedrag

van € 3,0 miljoen voor alle regionale omroepen samen, Het structurele bedrag kan niet uit de

huidige omroepbudgetten worden bekostigd.

3. Ontsluiting van het digitale omroeparchief is een apaft onderdeel van de crossmediale

ontwi kkel i ngen waa rmee regiona le om roepen word en geconfronteerd.

Zoals wij in onze brief van 17 juli jl. al aangaven zou voor een duurzame archiefoplossing voor

de regionale omroepen gebruik gemaakt moeten worden van de mogelijkheden bij het

Nederlands Instituut voor Beeld en Geluid, overîgens zonder dat daarvoor aan de regionale

omroepen kosten in rekening worden gebracht. (Hierover loopt in Zeeland op dit moment een

pilot.) Ingeval archivering niet bij Beeld en Geluid kan worden ondergebracht zullen regionale

omroepen een eigen archieffunctie moeten ontwikkelen waarmee een veelvoud van kosten

gemoeid zal zijn. Een eerste schatting is dat het hier om minimaal € 250.000 per jaar per

omroep (totaal 3,25 miljoen structureel) zal gaan.

In de bijlage treft u nog een totaal overzicht waarin de regionale omroepen hebben berekend met

welke aanvullende middelen zij een kwalitatief hoogwaardige programmering kunnen bieden. Wij

zijn eruan oveftuigd dat met deze financiële impuls de programmering van de regionale omroep

een grote kwaliteitsverbetering zal ondergaan, Zeker op het gebied van internet/nieuwe media

waar ontwikkelingen hard nodig zijn.



3

Tot slot willen wij u nog het aspect betreffende distributie van de programma's van de regionale
omroepen onder de aandacht brengen. Vooralsnog is distributie via DVB-I en satelliet gefinancierd
tot en met 2010 door toezeggingen van uw kant en afspraken die regionale omroepen met KPN

maakten. Echter, voor de periode vanaf 2010 moeten nieuwe afspraken gemaakt worden. Op basis
van de aanbesteding die de landelijke publieke omroep heeft gedaan en te verwachten kosten voor
satellietuitzendingen betreft het hier een jaarlijks bedrag van circa € 3,3 miljoen. In dit bedrag zijn
eventuele kosten voor uitzendingen via digitale radio (t-DAB) niet inbegrepen.

Wij hopen dat u vanuit uw regiefunctie voor het totale publieke omroepbestel in Nederland naar
aanleiding van deze brief een financiële impuls voor de regionale omroepen wilt overwegenf om zo

in gezamenlijkheid met de omroepen en de provincies de uitdagingen voor de toekomst het hoofd

te bieden met respect voor ieders verantwoordelijkheid.

Zoals in onze brief van 17 juli al aangegeven gaan wij hierover graag in gesprek met u. Wij
vezoeken u een dergelijk gesprek zo snel mogelijk te initiëren.

Een afschrift van deze brief sturen wij naar de leden van de vaste commissie voor Onderwijs,
Cultuur en Wetenschap van de Tweede Kamer.

Met vriendelijke g roet,
INTERPROVINCIAAL OVERLEG

drs. G. Beukema
algemeen directeur

STICHTING ROOS

W.E hrmeijer
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onderwerp
Aanbieden rapport 'Kracht in de Regio'

Geachte heer Plasterk,

Met genoegen bieden wij u hierbij het rapport'Kracht in de Regio'aan van de commissie Ruttenl).
De commissie heeft in opdracht van ROOS en het IPO advies uitgebracht over kwalitatief
hoogwaardige programmering en komt tot de conclusie dat er meer impulsen nodig zijn voor de

regionale omroep. Hierover gaan wij graag op korte termijn met u in gesprek,

Achtergrond

Sinds 2006 hebben provincies de zorgplicht voor de regionale omroepen (artikel 107 van de

Mediawet). De colleges van Provinciale Staten dragen zorg voor de bekostiging van de regionale

omroepen op een zodanige wijze dat een kwalitatief hoogwaardige programmering mogelijk is.

Hierbij moet tenminste het niveau van de activite¡ten in 2004 zijn gewaarborgd. Met de

decentralisatie van de verantwoordelijkheid voor de regionale omroepen naar provincies is een

einde gekomen aan de duale financiering door zowel rijk als provincies. De rijksmiddelen zijn

overgeheveld naar het Provinciefonds (zodat in bekostiging is voorzien voor het gedefinieerde

activiteitenniveau 2004).

ln 2004 hebben het IPO en ROOS in een brief (kenmerk 30061/04, 23 juni 2004) aan uw

voorganger aangegeven dat regionale omroepen en provincies gezamenlijk verkennen of en op

welke wijze het begrip 'kwalitatief hoogwaardige programmering' kan worden geoperationaliseerd.

Hiertoe hebben ROOS en IPO gezamenlijk de opdracht verstrekt om onderzoek te doen naar het

begrip'kwalitatief hoogwaardig'zoals dat in artikel 107 lid l van de Mediawet is opgenomen.

Onlangs heeft de commissie 'kwalitatief hoogwaardige programmering' het rapport 'Kracht in de

Regio' uitgebracht.

t) De samenstelling van de commissie kwalitatief hoogwaardige programmering is als volgt: Hoogleraar digitale
mediastudies prof. dr. Paul Rutten, voormalig voorzitter van het Commissariaat voor de Media drs. Helmer
Koetje en voormalig IPO-directeur Cultuur Hans Olde Monnikhof
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Het rappoft'Kracht in de Regio'puntsgewijs

Impuls nodig
Het IPO en ROOS concluderen uit het rapport van de commissie Rutten dat er meer impulsen nodig
zijn voor de regionale publieke omroepen om zichzelf te ontwikkelen.
Daarnaast onderschrijven het IPO en ROOS over het algemeen de bevindingen en de adviezen van
de commissie. Wel hadden het IPO en ROOS graag gezien dat de commissie iets verder was
gegaan in haar aanbevelingen ten aanzien van het begrip Kwalitatief Hoogwaardige
Programmering. Het IPO en ROOS zullen dan ook zelf aan diverse adviezen nog een nadere
uitwerking geven en u hierover in een later stadium berichten.

Rijk blUft verantwoordeliik voor stelsel
Net als de commissie vinden het IPO en ROOS dat de rijksoverheid eindverantwoordelijk is voor het
hele bestel van de publieke omroep. De verantwoordelijkheid van de rijksoverheid hoort zich niet
te beperken tot de landelijke omroep. Bij onvooaiene kostenstijgingen, bijvoorbeeld als gevolg van
nieuwe (technologische) ontwikkelingen bij een multimediale aanpak dient de rijksoverheid ook

naar de regionale omroepen toe haar (financiële) verantwoordelijkheid te nemen.

Minimum scenario kwalitatief hoogwaardige orogrammerinq
De commissie definieeft het'minimum scenario voor kwalitatief hoogwaardige programmering' als

uitgebreide aandacht voor nieuws en achtergrond, aangevuld met aandacht voor cultuur (in brede
zin), educatie en human interest. Gezien de verschillen en diversiteit van provincies zal het

minimum scenario per regionale omroep anders in omvang zijn, Het IPO en ROOS zullen hier een

nadere financiële uitwerking aan geven en u hierover in een later stadium berichten,

Crossmed iale ontwikkelinqen
De commissie beschouwt multimediale en crossmediale ontwikkelingen als een essentiële

voonryaarde voor het behoud van een volwaardige positie van het publieke omroepbestel binnen

het medialandschap. De commissie adviseert in dit kader dat de overheid op kofte termijn een

investeringsimpuls realiseert en meent dat de landelijke overheid daarvoor een belangrijke
verantwoordelijkheid draagt. Van welke omvang en aard (incidenteel of structureel) deze

investeringsimpuls moet zijn, moet blijken uit nader onderzoek. Het IPO en ROOS vragen u om

voor het jaar 2009 alvast financiële middelen ter beschikking te stellen zodat met de crossmediale

ontwikkelingen bij regionale omroepen een aanvang kan worden gemaakt.

Externe fondsen
De commissie pleit ervoor specifieke landelijke fondsen voor cultuur en media open te stellen voor
regionale publieke omroepen. Alhoewel dit incidentele geldstromen zijn, vinden het IPO en ROOS

dat een bredere toegang tot dergelijke fondsen bijdragen aan de invulling van de taakstelling van

de regionale omroepen. In dit kader denken wij ook aan de toegang tot het
programmaversterkingsbudget van de landelijke publieke omroep zoals voorgesteld in de motie
Atsma (31200 VIII nr 46),

Archivering
De commissie pleit voor een uitbreiding van de mogelijkheden van archivering bij het Nederlands

Instituut voor Beeld en Geluid. Momenteel bieden de beperkte budgetten van de regionale

omroepen geen ruimte om hiervan gebruik te maken, waardoor regionale omroepen verstoken
blijven van de mogelijkheid een duurzame archiveringsoplossing te realiseren. Het IPO en ROOS

vragen u om de taakopdracht van het Instituut te verbreden en indien nodig hiervoor het Instituut
financiële middelen ter beschikking te stellen.






